
P r o t o k ó ł  nr VIII/07

z VIII sesji Rady Miejskiej w Kłodzku, 
która odbyła się dnia  26 kwietnia  2007r. 

w sali Rajców Urzędu Miasta w Kłodzku

Sesja  rozpoczęła  się o godz. 1200.

1. Otwarcie VIII sesji Rady Miejskiej w Kłodzku.

Otwarcia  sesji   dokonał  Przewodniczący   Rady  Miejskiej  w  Kłodzku Pan

Henryk Urbanowski  mówiąc: „Otwieram VIII sesję Rady Miejskiej  w Kłodzku”. 

2. Stwierdzenie ważności sesji.

Na podstawie listy obecności  Przewodniczący stwierdził, iż w sesji bierze udział

18  radnych, co stanowi wymagane quorum do podejmowania prawomocnych uchwał.

Radna Pani Teresa Ludwin  przybyła  o godz. 1210

Radny Pan Tadeusz Kmiecik  przybył o godz. 1255.

Wówczas stan Rady wynosił 20 osób.

Nieobecny podczas całej sesji radny Pan Janusz Kocoń.

3. Wybór sekretarza sesji.

Przewodniczący Pan H. Urbanowski zaproponował na sekretarza sesji radną Panią

Jolantę Kobak, innych propozycji nie zgłoszono. Rada 18 głosami „za”, poparła

kandydaturę radnej, tym samym powołując ją na sekretarza obrad VIII sesji Rady

Miejskiej w Kłodzku. 

Radna Pani Celina Włodarczyk złożyła wniosek formalny o uczczenie minutą ciszy

zmarłej tragicznie Pani Barbary Blidy, byłej minister budownictwa, dzięki staraniom której

po tragicznej powodzi w 1997 roku w mieście Kłodzku możliwe było wybudowanie

mieszkań dla powodzian.

Przewodniczący Pan Henryk Urbanowski poprosił wszystkich o powstanie.

Uczczono minutą ciszy zmarłą Panią Barbarę Blidę.

4. Zatwierdzenie porządku obrad sesji.

Radny Pan Zygmunt Żerkowski wniósł o wprowadzenie do porządku obrad projektu

uchwały w sprawie Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy

Miejskiej Kłodzko, druk nr 70. W uzasadnieniu Pan radny podał, iż opinie komisji

merytorycznych do powyższego projektu uchwały są pozytywne.

Pan Przewodniczący poddał wniosek radnego pod głosowanie:

Głosowanie: za – 17, przeciw- 0, wstrzymało się – 1. Wniosek przyjęto, projekt

uchwały wprowadzono w punkcie 13a.
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Radna Pani Celina Włodarczyk zgłosiła wniosek o wprowadzenie do porządku obrad

sesji projekt uchwały w sprawie ustanowienia kierunku działania Burmistrza Miasta

Kłodzka

w zakresie przystąpienia do zmiany miejscowego planu zagospodarowania

przestrzennego terenu przemysłowo – składowego w Kłodzku w rejonie ulic: Piłsudskiego,

Noworudzkiej

i Półwiejskiej uchwalonego uchwałą Rady Miejskiej w Kłodzku Nr XIX/106/99 z dnia 21

października 1999r., druk nr 71.

Pan Burmistrz Bogusław Szpytma poinformował, iż na wniosek Komisji Gospodarki

Komunalnej zwrócono się z zapytaniem prawnym o zgodność planu zagospodarowania

przestrzennego z 1999 roku z ustawą z roku 2003. Odpowiedź ma być przygotowana

w najbliższych dniach, która wyjaśni czy nie ma konfliktu  prawnego. 

Pani Celina Włodarczyk podtrzymuje swój wniosek, po czym dodaje, że podjęcie

uchwały nie skutkuje natychmiastowym przystąpieniem do zmiany w planie

zagospodarowania przestrzennego. 

W tym temacie wywiązała się  krótka dyskusja z udziałem radnego Pana Zygmunta

Żerkowskiego,  Pana Macieja Awiżenia, Burmistrza Pana Bogusława Szpytmy oraz

Wiceburmistrza Pana Witolda Krzelowskiego w rezultacie, Pan Przewodniczący

poddał pod głosowanie wniosek radnej Pani Celiny Włodarczyk dot. wprowadzenia

projektu uchwały znajdującego się  na druku nr 71.

Glosowanie: za – 14, przeciw – 3, wstrzymało się – 2. Wniosek przyjęto, projekt

uchwały wprowadzono w punkcie 13b.

Więcej uwag nie zgłoszono, zatem Pan Przewodniczący poddał pod głosowanie przyjęcie

całego porządku obrad wraz z naniesionymi poprawkami.

Głosowanie: za – 19 jednogłośnie.

Porządek obrad VIII sesji został przyjęty i przedstawia się następująco:

1. Otwarcie VIII sesji Rady Miejskiej w Kłodzku.
2. Stwierdzenie ważności sesji.
3. Wybór sekretarzy sesji.
4. Zatwierdzenie porządku obrad sesji.
5. Zatwierdzenie protokołu z VII sesji. 
6. Sprawozdanie Burmistrza Miasta Kłodzka z prac między sesjami.
7. Rozpatrzenie sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Miejskiej Kłodzko za

2006 rok.
a) wystąpienie Burmistrza Miasta Kłodzka,
b) opinia Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Kłodzku o wykonaniu budżetu Gminy

Miejskiej  Kłodzko za 2006 rok,
c) opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej o przedłożonym przez burmistrza

sprawozdaniu z wykonania budżetu Gminy Miejskiej Kłodzko za 2006 rok,
d) dyskusja.
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8. Absolutorium dla Burmistrza Miasta Kłodzka z wykonania budżetu Gminy
Miejskiej Kłodzko za 2006r.

a) wniosek Komisji Rewizyjnej w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Miasta
Kłodzka  z wykonania budżetu za 2006r.,

b) opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej o wniosku Komisji Rewizyjnej w sprawie
udzielenia absolutorium Burmistrzowi Miasta Kłodzka,

c) podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Miasta Kłodzka,
druk nr 74.

9. Przygotowanie miasta do sezonu turystycznego oraz Dni Kłodzka –
wykorzystanie walorów turystycznych miasta.

10. Podjęcie uchwały w sprawie dokonania zmian w budżecie Gminy Miejskiej Kłodzko na
2007 rok, druk nr 73.

11. Podjęcie uchwały sprawie inkasa opłaty skarbowej, druk nr 75.
12. Podjęcie uchwały w sprawie wysokości stawek opłat za zajęcie pasa drogowego, druk

nr 76.
13. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XLIX/409/2006 Rady Miejskiej

w Kłodzku z dnia 30 marca 2006r. w sprawie powołania Rady Konsultacyjno –
Naukowej przy Fortecznym Parku Kulturowym – Twierdza Kłodzko oraz ustalenia jej
składu osobowego i zakresu działania, druk nr 77.

13a. Podjęcie uchwały w sprawie Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie
Gminy Miejskiej Kłodzko, druk nr 70
13b. Podjęcie uchwały w sprawie ustanowienia kierunku działania Burmistrza Miasta
Kłodzka w zakresie przystąpienia do zmiany miejscowego planu zagospodarowania
przestrzennego terenu przemysłowo – składowego w Kłodzku w rejonie ulic: Piłsudskiego,
Noworudzkiej
i Półwiejskiej uchwalonego uchwałą Rady Miejskiej w Kłodzku Nr XIX/106/99 z dnia 21
października 1999r., druk nr 71.

14. Interpelacje i zapytania radnych. 
15. Wnioski i oświadczenia radnych. 
16. Sprawy różne.
17. Zakończenie sesji.

4. Zatwierdzenie protokołu z VII sesji. 

Uwag do protokołu z VII sesji nie zgłoszono, przyjmując go jednogłośnie 19 głosami „za”.

5. Sprawozdanie Burmistrza Miasta Kłodzka z prac między sesjami (zał. nr

1).

Radny Pan Leszek Michalski zapytał o punkt V Umowy, zlecenia ppkt 5, który zawiera

stwierdzenie, iż burmistrz podpisał umowę z Urzędem Wojewódzkim reprezentowanym

przez Pana Andrzeja Łosia – Marszałka Województwa Dolnośląskiego. Pan radny

stwierdza, iż są to dwa odrębne urzędy i marszałek województwa dolnośląskiego nie

reprezentuje urzędu wojewódzkiego tylko urząd marszałkowski.

Pan Burmistrz B. Szpytma przyznał, iż pojawił się błąd w zapisie winno być nie z

urzędem,

a z województwem. 

Kolejne pytanie radnego Pana Leszka Michalskiego dotyczyło punktu VIII Sprawy różne

ppkt 6. Podana jest informacja, że na organizację Dni Twierdzy Kłodzkiej przeznaczono

kwotę 25 150 zł. Pan radny informuje, że kosztorys imprezy opiewa na kwotę dwukrotnie
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wyższą, pyta zatem czy podana kwota traktowana jest jako wkład własny miasta

w organizację imprezy i oprócz tego liczy się na pozyskanie środków zewnętrznych i czy

w przypadku nie pozyskania środków zewnętrznych impreza ta z braku finansów nie

doszłaby do skutku.

Zastępca burmistrza Pan Witold Krzelowski poinformował, iż impreza odbędzie

się, kwota wskazana w sprawozdaniu dotyczy tylko części wkładu finansowego. 

Radny Pan Zygmunt Żerkowski zapytał o punkt V ppkt 1 – na czym polega

usługa

w zakresie pielęgnacji i utrzymania w czystości parków miejskich w miesiącu kwietniu,

która opiewa na kwotę 24 000 zł. Skąd jest firma SKALNIAK, czy zatrudnia mieszkańców

z Kłodzka. 

Wiceprzewodniczący Pan Maciej Awiżeń zapytał o cel zakupu zestawu nawigacji

samochodowej za kwotę 2 000 zł.

Burmistrz Pan B. Szpytma wyjaśnił, iż firma Skalniak pochodzi z rynku lokalnego

szefem jest Pan z Krosnowic, jednak zdecydowanie zatrudnia pracowników z Kłodzka. Co

do kwot to wyjaśnienia udzielone będą później, udzieli ich merytorycznie odpowiedzialny

pracownik.

Odnośnie zakupu nawigacji samochodowej Pan Burmistrz wyjaśnił, iż jest ona niezbędna

w przemieszczaniu się przede wszystkim za granicą, pozwala trafić do celu na określony

czas. Urządzenie jest bardzo praktyczne. 

Radna Pani Celina Włodarczyk zapytała o pkt 8 na str. 2 - czym kierował się

Burmistrz wynajmując lokal  przy ul. Harcerzy za stawkę niższą niż poprzednio (obecnie

kwota za m2 wynosi 8,50zł wcześniej, zgodnie z uchwałą zarządu wynosiła 12,00zł). 

Pan Przewodniczący postanowił, iż do momentu kiedy wróci pracownik z odpowiednimi

dokumentami w celu udzielenia odpowiedzi na pytanie Pani radnej udzieli głosu Panu

Burmistrzowi, który przedstawi ofertę turystyczną i inwestycyjną gmin uzdrowiskowych

Ziemi Kłodzkiej prezentowaną w Warszawie przed Klubem Dolnośląskim.

Pan Burmistrz B. Szpytma poinformował, iż otrzymał zaproszenie na zorganizowaną

przez posła Jakuba Szulca prezentację przed znaczącym gremium dla Dolnego Śląska. W

spotkaniu uczestniczyli dolnoślązacy zajmujący dosyć eksponowane stanowiska –

posłowie, znani przedsiębiorcy, artyści, dyrektorzy teatrów, a więc takie gremium przed

którym warto się pokazać. 

Przedstawiono radnym część prezentacji ( film z muzyką).

Pan Burmistrz dodał, iż cała prezentacja trwała około 40 minut, przedstawiono w niej

nasze atrybuty. Wybiegano też w przyszłość w celu zainteresowania inwestycjami.

Strategia jest taka, że dobrze byłoby promować się wspólnie z innymi 14 gminami, jest

to trudne z wielu względów też i ambicjonalnych, wiele gmin chciałoby promować się

osobno, jednak należy pamiętać o tym, że cała ziemia kłodzka jest atrakcyjnym



5

produktem. Pan Burmistrz będzie   dążył do tego, aby Kłodzko stało się centrum tego

regionu. Dodatkowym atutem wspólnego promowania się w ramach stowarzyszenia Gmin

Ziemi Kłodzkiej jest fakt zawarcia porozumienia i w czerwcu będzie 120 spotów

telewizyjnych w  stacji TVN.

Wiceprzewodniczący Pan Maciej Awiżeń potwierdził, iż rzeczywiście prezentacja

spotkała się z bardzo pozytywnym odbiorem – za co Pan radny podziękował

Burmistrzowi.

Radny Pan Zygmunt Żerkowski stwierdził, iż prezentacja ta ściśle wiąże się z punktem

9 porządku obrad sesji przygotowanie miasta do sezonu turystycznego oraz Dni Kłodzka

– wykorzystanie walorów turystycznych miasta. Podczas ostatniego posiedzenia komisji

rozmawiano na temat promocji miasta intencją było to, aby Kłodzko promowało się

łącznie

z powiatem i z gminą. Generalna  zasada jest taka, że po pierwsze w mieście musi być

porządek, utrzymana zieleń, miejsca gdzie dobrze można zjeść, przenocować

- wówczas turysta chętnie odwiedzi takie miejsce.

Kontynuując udzielanie odpowiedzi na zadane wcześniej pytania dot. sprawozdania

burmistrza z prac między sesjami Burmistrz Pan B. Szpytma udzielił odpowiedzi Pani

C. Włodarczyk, iż stawka zaproponowana  Agencji Restrukturyzacji i Modernizacji

Rolnictwa za wynajem pomieszczeń w budynku przy ul. Harcerzy wynika z Uchwały

Zarządu Miasta Kłodzka z dnia 19.01.2000r.

Radna Pani C. Włodarczyk stwierdziła, iż skoro obniża się Agencji stawkę czynszu

to inni wynajmujący też powinni mieć ulgi.

Pan Burmistrz wyjaśnił, iż nie zastosowano ulgi w stosunku do Agencji, za powierzchnię

usługowo – biurową o  pow. 200m2 stawka czynszu w strefie A wynosi 8,50zł. 

Pani radna twierdzi, iż dzierżawią około 190 m2 powierzchni więc stawka powinna wynosić

12zł/m2. Pan Burmistrz wyjaśnił, iż dodzierżawiają 190m2 w tej chwili mają 380m2, więc

łącznie będą dzierżawić ponad 500 m2.

Radny Pan Zdzisław Duda poprosił o przekazanie szerszych informacji

dotyczących Walnego Zgromadzenia Stowarzyszenia Euroregio Glacensis, które odbyło

się w obecności wojewody. 

Pan Burmistrz wyjaśnił, iż głównym tematem spotkania była komunikacja – czyli

to na czym miastu najbardziej zależy. EURO 2012 daje pewne szanse, ale i też

zagrożenia.

Z prowadzonych rozmów Burmistrz wywnioskował, iż priorytetem  będzie trasa

prowadząca do przejścia przez Lubawkę i to jest dla miasta bardzo niebezpieczne,

bowiem cały ruch z autostrady A4 poszedłby tamtędy. Zdaniem Pana Burmistrza zrodziła

się realna szansa, aby wprowadzić do realizacji trasę S8 - bo jest krótsza, tańsza i
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szybsza do wykonania. Pan Burmistrz obiecał, iż wykorzysta wszystkie możliwości, aby

skomunikować Kotlinę Kłodzką z Wrocławiem. 

Pan Piotr Zieliński udzielił odpowiedzi na pytanie dotyczące punktu 1 na str. 4.

Zgodnie z wyliczeniami szacowano kwotę miesięczną zamówienia w granicach 20 000zł.

Kwota 24 000 zł została zaproponowana przez firmę Skalniak w związku z tym,

iż w miesiącu kwietniu miały być wykonane wszystkie nasadzenia kwiatowe, które

są w tej chwili realizowane, (np. Park Esperanto, ul. Daszyńskiego). 

Radny Pan Z. Żerkowski zasugerował, iż nie należy utrzymywać terenów

prywatnych za środki gminne. To samo dotyczy terenów przy drogach powiatowych (np.

zieleniec koło pogotowia ratunkowego). Jaka jest podstawa prawna, że miasto utrzymuje

tereny prywatne, czy pasy zieleni przy drogach powiatowych.  

Pan Piotr Zieliński stwierdził, iż rzeczywiście należy podjąć działania w celu zawarcia

stosownych porozumień.

Na tym zakończono dyskusję w punkcie sprawozdane burmistrza z prac między sesjami.

7. Rozpatrzenie sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Miejskiej Kłodzko za

2006 rok (zał. nr 2).

a) wystąpienie Burmistrza Miasta Kłodzka,

Głos zabrał Burmistrz Miasta Kłodzka Pan Bogusław Szpytma. Poinformował,

iż w ogromie zadań własnych gminy systematycznie poszerza się zakres zadań zleconych

gminie przez ustawodawcę, np. w zakresie  świadczeń rodzinnych i alimentacyjnych czy

też udzielanie pomocy materialnej dla uczniów, szczególnie obciążają budżet zadania

związane z oświatą.  Dzisiejsze obrady Wysokiej Rady głównie poświęcone są przyjęciu

sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Miejskiej Kłodzko za rok 2006 i udzieleniu

absolutorium burmistrzowi. 

Pan Burmistrz B. Szpytma oddał głos Pani Skarbnik, aby spojrzała na cały poprzedni rok

z perspektywy osoby, która czuwa nad finansami.

Pani Henryka Popiel Skarbnik Gminy Miejskiej poinformowała, iż wykonanie budżetu

związane jest z uczestnictwem w jego realizacji wszystkich naszych jednostek

organizacyjnych, Państwa Radnych oraz pracowników urzędu.

Budżet Gminy na 2006 rok  został uchwalony 29 grudnia 2005r. W trakcie roku

budżetowego były wprowadzane zmiany do budżetu uchwałami Rady Miejskiej oraz

zarządzeniami Burmistrza. 

Planowane dochody zamknęły się kwotą – 52 562 997, 00zł.

Realizacja dochodów zamknęła się kwotą  - 53 539 735, 72 zł.

Wykonanie stanowi - 101,9%.

Planowane wydatki po zmianach zamknęły się kwotą - 55 342 932,00 zł.
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Realizacja wydatków zamknęła się kwotą – 53 175 526,96 zł.

Wykonanie stanowi – 96,08%.

Ze względu na źródło pochodzenia dochody w 2006 roku w stosunku do dochodów

ogółem kształtowały się następująco:

• subwencje – 18,0%

• dotacje – 22,0%

• dochody własne – 60,0%

Należy zwrócić uwagę, że w roku 2006 dochody własne stanowiły 60,0% ogólnych

wpływów do budżetu. Realizacja tych dochodów to głównie wpływy z podatków i opłat

lokalnych. Wpływy z tego tytułu stanowiły kwotę 10 467 497,77 i zostały zrealizowane

w 96,8%.

Drugim ważnym źródłem były dochody z mienia gminnego. Wpływy z tego tytułu

stanowiły kwotę 3 936,03 zł i zostały zrealizowane w 114,2%. Na powyższy fakt istotny

wpływ miała sprzedaż dwóch atrakcyjnie położonych lokali w budynku przy ul. Grottgera

8 (lokal po byłym „Czardaszu” oraz „WBL-u”).

Realizacja w/w dochodów to głównie wpływy, które realizowane były przez urząd gminy.

Biorąc pod uwagę przyjęty plan dochodów w roku 2006 w stosunku do jego  realizacji

budżet wzrósł o kwotę – 1 132 526,00 zł.

W roku 2006 dodatkowo uzyskano również środki finansowe w formie dotacji oraz innych

źródeł i tak:

• dotacja z zakresu administracji rządowej – otrzymane środki to kwota

11 359,00zł, kwota ta została wydatkowana zgodnie z przeznaczeniem na zwrot

części podatku akcyzowego zawartego  w cenie oleju opałowego wykorzystanego

do produkcji rolnej przez producentów rolnych z województwa dolnośląskiego

• dotacja na zadania własne – usuwanie skutków klęsk żywiołowych (pomoc dla

rodzin poszkodowanych w wyniku powodzi i suszy) – 21 392, 00 zł

• dotacja na zadania własne – usuwanie skutków powodzi – remont ul. Skośnej

i remont mostu drogowego w ciągu ul. Ostatniej – 80 000,00zł

• dotacja na zadania własne  - usuwanie skutków powodzi – odbudowa ul. Ostatniej

– 235 000,00zł

• dotacja na zadania własne  - usuwanie skutków powodzi – odbudowa i regulacja

potoku Sokołowiec – 185 000,00zł

• środki na podstawie porozumień – program na rzecz społeczności romskiej

(zakupy podręczników i przyborów szkolnych) – 2 833,00zł

• środki na dofinansowanie zadań własnych ze środków Europejskiego Funduszu

Rozwoju Regionalnego projekt pn. „Przebudowa i modernizacja śródmiejskich dróg

gminnych regionalnego systemu komunikacyjnego w Kłodzku” – 1 934 972,60zł.
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Również złożone wnioski do Urzędu Marszałkowskiego we Wrocławiu w ramach

dofinansowania zadań z funduszy Unii Europejskiej, zostały pozytywnie rozpatrzone,

a ich realizacja nastąpi w 2007 roku – wnioski dotyczą:

• Budowa Zintegrowanego Systemu Informatycznego dla Zrównoważonego Rozwoju

Regionu Dolnego Śląska – wartość projektu 1 000 000 zł, wielkość dofinansowania

750 000 zł, środki własne – 250 000 zł – zadanie to będzie realizowane w tym

roku, podpisano już umowę.

• Transgraniczna  Promocja Twierdz Kłodzka i Srebrnej Góry – wartość projektu

100 842,55zł, wielkość dofinansowania 75 631,87 zł, środki własne 25 210,68 zł,

• Mountain Maraton Międzynarodowy maraton Górski – wartość projektu 73 890,73

zł, wielkość dofinansowania 51 797,44 zł, środki własne 22 093, 34zł.

Biorąc pod uwagę określone możliwości  finansowane wynikające z realizacji dochodów,

przekazywania dochodów z budżetu państwa jak również skutki obniżenia górnych

stawek podatków oraz skutki udzielonych ulg, odroczeń i umorzeń, pozyskane środki

wydatkowano na finansowanie wszelkich zadań związanych z działalnością Gminy oraz jej

jednostek organizacyjnych. 

Wykonanie wydatków zamknęło się kwotą 53 175 526,96zł. Wydatki bieżące stanowiły

86,4% ogółu wydatków. Wydatki majątkowe stanowiły 13,6% wydatków ogółem, które

finansowane były z:

• zaciągniętego kredytu w 2005 roku w wysokości – 5 250 000zł

• środków własnych w wysokości – 1 989 409 zł.

Mówiąc o wydatkach należy podkreślić, że w roku 2006 wzrosły nakłady inwestycyjne,

które wyniosły 7 239 409 zł (o 896 061 zł w stosunku do roku 2005) Dzięki tym środkom

zrealizowano wiele zamierzeń inwestycyjnych z tego: zrealizowano zadania w 2006 r.

w kwocie 4 514 115,00zł, natomiast kontynuacja zadań w 2007 r. jako wydatki nie

wygasające w kwocie  2 725 294,00zł.

Budżet na 2006 rok został przyjęty do realizacji z deficytem, natomiast realizacja

budżetu zamknęła się nadwyżką budżetową w kwocie  - 364 208,76zł.

Stan zobowiązań wg tytułów dłużnych na koniec roku 2006 wyniósł:

• w stosunku do kredytów i pożyczek – 18 167 256,33zł,

• wymagalnych zobowiązań – 0,00zł

Natomiast rozchody i przychody zostały zrealizowane zgodnie z planem tj:

• spłacono kredyty w wysokości 3 561 743,28zł,

• zaciągnięto kredyty w planowanej wysokości 5 250 000,00zł.

Na tym Pani Skarbnik zakończyła swoje wystąpienie.
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b) opinia Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Kłodzku o wykonaniu budżetu

Gminy Miejskiej  Kłodzko za 2006 rok,

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej radny Pan Adam Kwas przedstawili Radzie opinię

wraz z uzasadnieniem Komisji Rewizyjnej o wykonaniu Budżetu Gminy Miejskiej Kłodzko

za 2006 rok. 

Opinia Komisji jest pozytywna (zał.  nr 3).

c) opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej o przedłożonym przez burmistrza

sprawozdaniu z wykonania budżetu Gminy Miejskiej Kłodzko za 2006 rok

Wiceprzewodniczący Rady Pan Maciej Awiżeń odczytał treść Uchwały Nr III-98/07

Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej we Wrocławiu z dnia 19 kwietnia

2007 roku w sprawie opinii o przedłożonym przez Burmistrza Miasta Kłodzka

sprawozdaniu

z wykonania budżetu gminy za 2006 rok (zał. nr 4).

Opinia Składu Orzekającego RIO jest pozytywna.

d) dyskusja

Gos zabrał radny Pan Leszek Michalski. Komisja Edukacji i Kultury, której

przewodniczy radny Pan L. Michalski zajmowała się w szczególności analizą przychodów

i wydatków budżetowych za 2006 rok w działach 801 oświata i wychowanie, w dziale 854

edukacyjna opieka wychowawcza i w dziale 921 kultura i ochrona dziedzictwa

narodowego. Radni na posiedzeniu komisji pozytywnie odnieśli się do wykonania budżetu

za rok 2006 zwracając uwagę na dobrą dyscyplinę budżetową. Jeśli chodzi o wydatki

w żadnym praktycznie paragrafie  nie przekroczono planowanych kwot. Ponadto

członkowie komisji podkreślili szczególną aktywność Wydziału Spraw Społecznych

w pozyskiwaniu dodatkowych środków, uzyskano ich niebagatelną ilość bo na kwotę

ponad 470 tys. zł, co przy potrzebach oświatowych jest niezwykle istotne i godne

podkreślenia. Stąd też komisja pozytywnie oceniła wykonanie budżetu w tych działach

i popiera wniosek o udzielenie absolutorium z wykonania budżetu za rok 2006.

Radna Pani Celina Włodarczyk poinformowała, iż przy udzieleniu absolutorium

wstrzyma się od głosu, w uzasadnieniu swojej decyzji podała, iż w roku 2006

zrealizowano wydatki na łączna kwotę 53 175 526,96zł. odnosząc się do inwestycji –

wykonano ich wg. załącznika nr 3 na kwotę ponad 7 200 000zł co jest nieprawdą

ponieważ zrealizowano  zadania na kwotę 4 514 115 zł pozostałe środki są to środki

niewygasające ponieważ inwestycje nie zostały zrealizowane - są bądź będą realizowane

w bieżącym roku. I tak porównując kwotę na inwestycje, przy czym należy podkreślić, iż

w tych inwestycjach zrealizowanych na kwotę 4,5 mln. zł jest gro środków

przeznaczonych na zakup sprzętu, a zatem nie są to inwestycje, które były niezbędne dla

miasta, po prostu były to inwestycje niezbędne dla wykonywania pracy. Pani radna

twierdzi, iż z tego tytułu w mieście nic się nie zmieniło, nie naprawiono ani jednego
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chodnika, nie wyremontowano ani jednej dodatkowej ulicy - po prostu robiono zakupy.

Porównując kwotę 4 514 000 zł do wydatków  zrealizowanych 53 175 526,96 zł okazuje

się, że na inwestycje łącznie z zakupami wydatkowano tylko 8,48% ogólnego budżetu –

jest to niepokojące. 

Drugim argumentem, który przemawia za wstrzymującym się stanowiskiem Pani radnej

jest dokument, który został przedłożony 19 sierpnia 2005 najpierw Komisji Budżetowej

później otrzymali go radni, Dokument ten nosi nazwę: Naprawa finansów publicznych

Gminy Miejskiej Kłodzko jest autorstwa Pani Skarbnik, (pani radna oceniła go jako bardzo

mądry dokument) zakładający bardzo konkretne cele przy realizacji kilku miesięcy

budżetu roku 2005 oraz całego roku 2006. Gdyby ten budżet realizowany był zgodnie

z potrzebami i zgodnie z tym co  zostało nakreślone w owym dokumencie to pewnie

wyniki byłby lepsze.

Po trzecie budżet ten realizowany był przez poprzedniego burmistrza i należałoby, aby

poprzedni burmistrz był zaproszony i wysłuchał tego, co odnośnie realizacji budżetu za

rok 2006 miała do powiedzenia Izba Obrachunkowa, Komisja Rewizyjna i co ewentualnie

mają do powiedzenia radni.

Radna Pani Celina  Włodarczyk oznajmiła, iż z realizacji tego budżetu jest absolutnie

niezadowolona.

Wiceprzewodniczący rady Pan Maciej Awiżeń stwierdził, iż należy zdawać sobie

sprawę, iż jest to wykonanie budżetu, który w znakomitej większości został wykonany

przez  poprzedniego burmistrza i obecne głosowanie jest formalnością, która określa

działalność poprzedniego burmistrza. W tej chwili burmistrz jest nowy, poprzedniego

burmistrza ocenili mieszkańcy nie wybierając go na kolejną kadencję. Regionalna Izba

Obrachunkowa, Komisja Rewizyjna ani radni nie dopatrzyli się tutaj żadnych uchybień

prawnych. Budżet ten, jego konstrukcja i wykonanie jest budżetem do  tzw.

administrowania  i to w dodatku dosyć rozrzutnego. Obecnie radnym  chodzi o coś więcej

o to, aby miasto poszło do przodu, co zapowiadał Pan Burmistrz oraz radni. W tym roku

oceńmy ten budżet tylko i wyłącznie ze względu na poprawność – stwierdził radny Pan M.

Awiżeń.

Radny Pan Zygmunt Żerkowski z ubolewaniem stwierdził, iż wstrzyma się od

głosowania nad absolutorium. Dosyć dużo było uwag krytycznych. W 2006 roku nie

podobał się radnym styl zarządzania miastem. Przykładem jest inwestycja realizowana na

ul. Grottgera rozpoczęta w 2006 i na dzień dzisiejszy są w tym rejonie pozamykane ulice,

nie wiadomo jak ma się poruszać turysta, drogi są nieoznakowane. W związku z tym,

iż niezadowolenie wyrazili wyborcy z tych działań inwestycyjnych i z tego stylu

zarządzania miastem radny musi wstrzymać się od głosu.

Radnego Pana Zdzisława Dudę najbardziej nurtuje inwestycja na

ul. Łukasińskiego, czy jest już ona zamknięta - jeśli tak, to czy są protokoły z
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rozbieżności, bowiem stan wykonany jest tragiczny i wydane pieniądze zostały

„wyrzucone w błoto” i to radnego bardzo nurtuje.

Radny Pan Grzegorz Muskała wyraził zdanie, iż sokoro Komisja Rewizyjna i RIO

zatwierdziła wykonanie budżetu więc nic nie pozostaje jak głosować za udzieleniem

absolutorium.  Jednak Pan radny z pracy byłego burmistrza jest bardzo niezadowolony -

co w trakcie wyborów oceniło społeczeństwo Kłodzka. Do końca Pan radny nie jest

przekonany o słuszności swojego wyboru, ale tak uczyni.

Radny Pan Stanisław Ferenc  w pierwszej fazie miał wstrzymać się od

głosowania, jednak po głębszym przeanalizowaniu stwierdził, iż jest to rozliczenie

poprzedniego burmistrza, a radni którzy są pierwszy raz radnymi tej kadencji nie

uczestniczyli w pracach budżetu roku 2006, ale w związku z tym, że Komisja Rewizyjna

i inne komisje nie wnosiły zastrzeżeń z tego względu nie uchyli się od obowiązku i będzie

głosował za udzieleniem absolutorium.

Radny Pan Adam Kwas miał już przyjemność prezentować opinię Komisji

Rewizyjnej, którą w pełni podziela. Czuje się współautorem tego budżetu, choć nie był

radnym poprzedniej kadencji, to jednak dwie kadencje temu zapadły określone, wiążące

decyzje dla miasta.  Coś się w tym mieście zbudowało i ta sprawa była kontynuowana

chociażby przez spłatę pożyczek, które zaciągnięto na konkretne inwestycje. Mosty

zniszczone przez powódź, budowę mieszkań dla powodzian, nie mówiąc o rzeczach

drobnych (remonty dachów itp.). Uwagą zasadniczą jest podjęcie radykalnych działań

oszczędnościowych, aby pozyskać środki na finansowanie. Radny Pan A. Kwas uważa, że

budżet zrealizowano poprawnie, zatem będzie głosował za udzieleniem absolutorium.

Więcej głosów w dyskusji nie stwierdzono, zatem Przewodniczący Pan Henryk

Urbanowski zamknął dyskusję.

8. Absolutorium dla Burmistrza Miasta Kłodzka z wykonania budżetu Gminy

Miejskiej Kłodzko za 2006r.

a)  wniosek Komisji Rewizyjnej w sprawie udzielenia absolutorium

Burmistrzowi

        Miasta   Kłodzka  z wykonania budżetu za 2006r., 

Wiceprzewodniczący Pan Maciej Awiżeń odczytał treść wniosku Komisji Rewizyjnej

w sprawie udzielenia absolutorium  Burmistrzowi Miasta Kłodzka z wykonania budżetu za

2006 rok. (zał. nr 5).

b) opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej o wniosku Komisji Rewizyjnej

w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Miasta Kłodzka,

Wiceprzewodniczący Pan Maciej Awiżeń odczytał uchwałę Nr III-93/07 wraz

z uzasadnieniem  Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej z dnia 17

kwietnia 2007r.  o wniosku Komisji Rewizyjnej w sprawie udzielania absolutorium

Burmistrzowi Miasta Kłodzko za 2006 rok (zał. nr 6).
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c) podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Miasta

Kłodzka, druk nr 74 (zał. nr 7).

Radni nie wnieśli żadnych uwag do treści projektu uchwały znajdującego się na druku nr

74.

Przewodniczący Pan Henryk Urbanowski odczytał treść projektu uchwały, w sprawie

udzielenie absolutorium Burmistrzowi Miasta Kłodzka po czym poddał go pod głosowanie 

Głosowanie: za -17, przeciw – 0, wstrzymało się – 3.  1 osoba nieobecna.

Pan Przewodniczący stwierdził, iż  Rada Miasta Kłodzka udzieliła absolutorium

Burmistrzowi Miasta Kłodzka za rok budżetowy 2006, a uchwała została podjęta

i otrzymała numer VIII/67/2007 (zał. nr 8) .

Burmistrz Pan Bogusław Szpytma oraz Przewodniczący Rady Pan Henryk Urbanowski

złożyli podziękowania Radnym za udzielenie absolutorium.

Przerwa w obradach od godz. 1340 do godz. 1350.

9. Przygotowanie miasta do sezonu turystycznego oraz Dni Kłodzka –

wykorzystanie walorów turystycznych miasta (zał. nr 9).

Radny Pan Zygmunt Żerkowski w imieniu Komisji Gospodarki Komunalnej, Ochrony

Środowiska i Ładu Przestrzennego poinformował, iż omawiano kwestie dotyczące rozwoju

turystyki w mieście, podczas dyskusji szczególną uwagę zwrócono na twierdzę, która

powinna być bardziej wyeksponowana i udostępniana turystom w całości. Wnioskowano

o  przygotowanie bezpłatnych ulotek z informacją o mieście oraz powiecie kłodzkim,

chodzi o mapę z zaznaczonymi atrakcjami turystycznymi i szlakami pieszymi. Słabym

punktem jest brak dyżurów w soboty i niedziele w informacji turystycznej. Komisja

wnioskowała

o umieszczenie większej informacji, istotnej dla turystów w dwóch wersjach językowych

(angielski i niemiecki). Członkowie komisji przeanalizowali środki wydatkowane

w ubiegłym roku na turystykę, było to ponad 339 tys. zł nie uzyskano jednak informacji

o konkretnych efektach jakie osiągnięto z tego tytułu. Komisja złożyła propozycję, aby

oznakować

w mieście i opisać szlaki turystyczne piesze i rowerowe. Członkowie komisji zwrócili

uwagę na to, iż należałoby wykonać tzw. audyt turystyczny, który wskazałby słabe

i mocne strony miasta, wówczas można kierunkować tak budżet miasta, aby wzmocnić

obszary, które tego wymagają. Radny Pan Zygmunt Żerkowski obserwuje, że turyści

zarówno polscy jak i zagraniczni chętnie przyjeżdżają do Kłodzka, zatem należy uczynić

wszystko, aby pobyt w Kłodzku był dla nich miły i atrakcyjny.
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Radny Pan Zdzisław Duda zwrócił uwagę na to, iż brak jest podstawowych

informacji dla turysty, jest wiele pięknych zabytków, które nie są oznakowane (np.

kościół na ul. Łukasińskiego), jednak wg. radnego największą bolączką  jest brak toalet

w Kłodzku.

Odnosząc się do tematu zabytków radny Pan Zygmunt Żerkowski zwrócił uwagę

na jedną z największych atrakcji Kłodzka tj. Most Św. Jana. Prosi Pana Burmistrza, aby

w przygotowaniu miasta do sezonu turystycznego szczególną uwagę zwrócić właśnie na

to miejsce, aby most był posprzątany, aby były na nim kwiaty, a figury nie zarastały

chwastami i były wyposażone w atrybuty. 

Więcej głosów w dyskusji nie stwierdzono, zatem Pan Przewodniczący zamknął dyskusję

w tym punkcie.

10. Podjęcie uchwały w sprawie dokonania zmian w budżecie Gminy Miejskiej

Kłodzko na 2007 rok, druk nr 73 (zał. nr 10).

Przewodniczący Komisji Budżetu, Finansów i Polityki Gospodarczej radny Pan Eugeniusz

Bednarczyk poinformował, iż komisja wydała opinię pozytywną do powyższego

projektu uchwały z uwzględnieniem poprawek zgłoszonych przez Panią Skarbnik.

Pani Henryka Popiel Skarbnik Gminy wyjaśniła, iż poprawka dotyczy załącznika

nr 3 została skorygowana kwota w pozycji 2 planowane wydatki, w pierwszej kolumnie

plan obowiązujący na 31.03.2007r. Korekta ta nie powoduje zmian w uchwale i innych

załącznikach. Jedynie w załączniku nr 4 poprawiono wydatki inwestycyjne i wydatki

bieżące. 

Radna Pani Celina Włodarczyk zwróciła się prośbą do Pani Skarbnik, aby

wskazała w sprawozdaniu budżetowym za rok 2006 kwotę 46 123 zł w dziale 851.

Pani Skarbnik wyjaśniła, iż w dziale 756 rozdział 756 18 kwota wykonanie

447 319 zł plan był 440 000 zł. Różnica  w dziale 851 w wydatkach wykonanie jest

mniejsze od planowanej wysokości, więc te dwie kwoty: czyli  ponadplanowe dochody i

niewykonane wydatki stanowią kwotę 46 tys. zł. 

Po tych wyjaśnieniach Pan Przewodniczący poddał pod głosowanie projekt uchwały

znajdujący się na druku nr 73.

Głosowanie: za – 19, przeciw – 0, wstrzymało się – 0.

Uchwała została podjęta i otrzymała nr VIII/68/2007 (zał. nr 11).

11. Podjęcie uchwały w sprawie inkasa opłaty skarbowej, druk nr 75 (zał. nr

12).

Radny Pan Eugeniusz Bednarczyk poinformował, iż Komisja Budżetu, Finansów i

Polityki Gospodarczej wydała opinię pozytywną do powyższego projektu uchwały.

Radna Pani Celina Włodarczyk zgłosiła wniosek formalny o wpisanie daty do

projektu uchwały.
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Pan Przewodniczący poddał poprawkę pod głosowanie.

Głosowanie:  za – 19 jednogłośnie. 

Następnie Pan H. Urbanowski poddał pod głosowanie przyjęcie uchwały w sprawie

inkasa opłaty skarbowej, druk nr 75.

Głosowanie: za – 19, przeciw - 0, wstrzymało się - 0 .

Uchwała została podjęta i otrzymała nr VIII/69/2007 (zał. nr 13).

Przerwa w obradach od godz. 1425 do godz. 1500.

12. Podjęcie uchwały w sprawie wysokości stawek opłat za zajęcie pasa

drogowego, druk nr 76 (zał. nr 14).

Radny Pan Leszek Michalski zgłosił poprawkę, aby w  § 5 opłata za zajęcie 1m2

powierzchni pasa drogowego za każdy dzień wynosiła 0,25 zł.

Wiceprzewodniczący Pan Maciej Awiżeń zaproponował, aby w §5 porządkowo

skreślić cyfrę 1 oraz słowo następujące. 

Ponadto Pan radny zwrócił się z prośbą do Burmistrza, aby do końca roku opracować

koncepcję całościową obowiązywania stawek za zajęcie pasa drogowego

w poszczególnych rejonach miasta, bowiem inne ceny powinny obowiązywać w okolicy

rynku,  a inne np. przy ul. Grottgera, Łukasińskiego czy przy cmentarzu.

Innych uwag nie zgłoszono.

Pan Przewodniczący poddał pod głosowanie zgłoszone poprawki;

Skreślenie cyfry 1 i słowa: następujące, wyraz stawki zamienić na stawkę.

Głosowanie: za – 16, przeciw – 0, wstrzymało się – 0. Poprawkę przyjęto.

W § 5 wnieść kwotę 0,25 zł.

Głosowanie: za – 15, przeciw – 0, wstrzymało się – 4. Poprawkę przyjęto.

Głosowanie całej uchwały wraz z przyjętymi poprawkami.

Głosowanie: za – 15, przeciw – 0, wstrzymało się – 4.

Uchwała została podjęta i otrzymała nr VIII/70/2007 (zał. nr 15).

13. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XLIX/409/2006 Rady
Miejskiej w Kłodzku z dnia 30 marca 2006r. w sprawie powołania Rady
Konsultacyjno – Naukowej przy Fortecznym Parku Kulturowym –
Twierdza Kłodzko oraz ustalenia jej składu osobowego i zakresu
działania, druk nr 77 (zał. nr 16).

Głos zabrał radny Pan Leszek Michalski w imieniu Komisji Edukacji i Kultury zgłosił

poprawkę, bowiem przy nazwisku Pana Podrucznego Grzegorza widnieje tytuł magistra,

natomiast kilka miesięcy temu Pan Grzegorz obronił pracę doktorską i jest już dr

Grzegorz Podruczny. Zatem należy skreślić skrót mgr, a wpisać dr.

Komisja zaproponowała następujące kandydatury do składu Rady Konsultacyjno

Naukowej przy Fortecznym Parku Kulturowym Twierdza Kłodzko:

Pan Ryszard Wójcik - Zastępca Burmistrza Miasta Kłodzka
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Pan Witold Krzelowski - Zastępca Burmistrza Miasta Kłodzka

Pan Henryk Urbanowski – Przewodniczący Rady Miejskiej 

Pan Piotr Brzostowicz – Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej

Pani Jolanta Kobak – radna Radny Miejskiej

Pan Maciej Awiżeń – Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej.

Pan Grzegorz Muskała – radny Rady Miejskiej

Pan Leszek Michalski – radny Rady Miejskiej

Pan Jerzy Dziewiecki – Dyrektor OSiR

Pan Leszek Rogalewski – Przedstawiciel OSiR

Pan Mirosław Rzytki – Przedstawiciel Akademii Przygody.

Radny Pan Stanisław Ferenc zaproponował kandydaturę Pani Zofii Bieleckiej.

Więcej kandydatur nie zgłoszono zatem Pan Przewodniczący zamknął listę zgłaszających.

Za zamknięciem listy głosowało 19 radnych przy jednym głosie wstrzymującym się.

Zgłoszone osoby wyraziły zgodę na kandydowanie do składu Rady Konsultacyjno –

Naukowej.

Radny Pan Grzegorz Muskała poprosił o przybliżenie sylwetek osób (ekspertów),

które wchodzą w skład Rady Konsultacyjno Naukowej.

Radny Pan Leszek Michalski wyjaśnił, iż dr inż. arch. Grzegorz Bukal jest

pracownikiem naukowym Uniwersytetu Gdańskiego, napisał pracę doktorską dot.

konkretnie twierdzy kłodzkiej, czyli jest wysokiej klasy specjalistą od fortyfikacji w tym

specjalizujący się w naszym obiekcie  fortecznym.

Pan mgr inż. Piotr Kozarski jest specjalistą od zieleni fortecznej,  od pleśni, grzybów,

zawilgoceń występujących w obiektach fortecznych. Jest również członkiem Rady

Naukowo Konsultacyjnej przy Fortecznym Parku Kulturowym w Srebrnej Górze

Pan dr inż arch. Maciej Małachowicz jest znanym specjalistą od fortyfikacji

nowożytnych XVII i XVII wiecznych o ogromnej wiedzy w tej tematyce, który nieodpłatnie

pomaga

w rozwiązywaniu różnych problemów dotyczących zagrożeń konstrukcyjnych obiektów

fortecznych.

Pan dr inż. arch. Piotr Molski jest pracownikiem Politechniki Warszawskiej, jest

członkiem Zarządu Głównego Towarzystwa Przyjaciół Fortyfikacji w Warszawie,

znakomity specjalista od spraw fortyfikacji.

Pan dr Grzegorz Podruczny specjalizuje się w fortecznych obiektach koszarowych, pisał

na ten temat pracę doktorską. Posiada głęboką wiedzę dotyczącą budynków

koszarowych, piekarni, obiektów gospodarczy fortecznych czyli tych, które w dosyć

sporej ilości znajdują się na terenie Fortecznego Parku Kulturowego w obrębie ul.

Łukasińskiego czyli dawnego przedmieścia ząbkowickiego. 

Radny Pan Grzegorz Muskała podziękował za przedstawione informacje.
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W związku z tym, iż więcej uwag do projektu uchwały nie wniesiono Pan Przewodniczący

poddał jego treść pod głosowanie z następującym składem osobowym Rady

Konsultacyjno – Naukowej przy Fortecznym Parku Kulturowym – Twierdza Kłodzko:

1) Dr inż. arch. Grzegorz Bukal - ekspert

2) Mgr inż. Piotr Kozarski - ekspert

3) Dr inż. arch. Maciej Małachowicz - ekspert

4) Dr inż. arch. Piotr Molski - ekspert

5) Dr Grzegorz Podruczny - ekspert

6) Stanisław Marszałek - przewodnik sudecki

7) Mgr inż. arch. Ewa Kielar - Urząd Miasta w Kłodzku, Miejski Konserwator
Zabytków,

8) Ryszard Wójcik - Zastępca Burmistrza Miasta Kłodzka

9) Witold Krzelowski - Zastępca Burmistrza Miasta Kłodzka

10) Mirosław Rzytki -Komendant Stowarzyszenia „Akademii
Przygody”, użytkownik Zespołu Żurawia
Twierdzy Głównej w Kłodzku

11) Jerzy Dziewiecki - Dyrektor Ośrodka Sportu i Rekreacji
w Kłodzku

12) Leszek Rogalewski - Przedstawiciel Ośrodka Sportu i Rekreacji
w Kłodzku

13) Henryk Urbanowski - Przewodniczący Rady Miejskiej 

14) Piotr Brzostowicz - Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej 

15) Maciej Awiżeń - Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej

16) Zofia Bielecka - Radna Rady Miejskiej

17) Jolanta Kobak - Radna Rady Miejskiej

18) Leszek Michalski - Radny Rady Miejskiej

19) Grzegorz Muskała - Radny Rady Miejskiej

Głosowanie: za – 20, przeciw – 0, wstrzymało się - 0.

Uchwała została podjęta i otrzymała nr VIII/71/2007 (zał. nr 17).

13a. Podjęcie uchwały w sprawie Regulaminu utrzymania czystości i porządku

na terenie Gminy Miejskiej Kłodzko, druk nr 70 (zał. nr 18).

Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Ochrony Środowiska i Ładu

Przestrzennego radny Pan Zygmunt Żerkowski poinformował o pozytywnej opinii

Komisji do powyższego projektu uchwały. Pozytywną opinię wydała również Komisja

Spraw Obywatelskich i Porządku Publicznego o czy poinformował radny Pan Zdzisław

Duda.

Uwag do projektu uchwały nie wniesiono, zatem Przewodniczący Pan H. Urbanowski

poddał jego treść pod głosowanie.

Głosowanie: za – 20, przeciw – 0, wstrzymało się - 0.
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Uchwała została podjęta i otrzymała nr VIII/72/2007 (zał. nr 19).

13b. Podjęcie uchwały w sprawie ustanowienia kierunku działania Burmistrza
Miasta Kłodzka w zakresie przystąpienia do zmiany miejscowego planu
zagospodarowania przestrzennego terenu przemysłowo – składowego w
Kłodzku w rejonie ulic: Piłsudskiego, Noworudzkiej i Półwiejskiej uchwalonego
uchwałą Rady Miejskiej w Kłodzku Nr XIX/106/99 z dnia 21 października
1999r., druk nr 71 (zał. nr 20).

Radny Pan Zygmunt Żerkowski podziękował radnemu Z. Dudzie, który wykazał

się dużą znajomością prawa i obowiązujących uchwał, wskazując na rozbieżność jaka jest

pomiędzy studium, a planami zagospodarowania przestrzennego. Komisja opiniując

projekt uchwały była zdania, że należy takie posunięcia konsultować z podmiotami, które

działają na terenie gminy, aby one miały możliwość wypowiedzenia się na temat

zaistnienia podmiotu, który będzie prowadził działalność handlową na powierzchni

większej niż 2000m2. Należy liczyć się z opinią przedsiębiorców i podmiotów

gospodarczych, które działają na terenie miasta. Radny uważa, że proponowana uchwała

jest zasadna. Takie zdanie wyraziła również Komisja Gospodarki Komunalnej. 

Wiceprzewodniczący Pan Maciej Awiżeń zaapelował o podjęcie powyższej

uchwały, po ,to aby Pan Burmistrz mógł rozpocząć procedurę zmiany planu

zagospodarowania przestrzennego, działania te nie powodują jeszcze żadnych skutków

finansowych. 

Radny Pan M. Awiżeń zwrócił się z prośbą o udzielenie głosu Panu Pawłowi Korabowi –

dyrektorowi Izby Przemysłowo - Handlowej Ziemi Kłodzkiej.

Pan Paweł Korab w imieniu Rady Izby Przemysłowo Handlowej Ziemi Kłodzkiej

odczytał stanowisko przedsiębiorców zrzeszonych w Izbie.

Rada Izby Przemysłowo Handlowej Ziemi Kłodzkiej jako samorząd gospodarczy

reprezentujący handlowców, producentów jak i firmy usługowe z niepokojem przyjmuje

sygnały o planach budowy kolejnego supermarketu w Kłodzku. Podjęta przed kilku laty

przez władze miasta Kłodzka decyzja o wprowadzeniu zagranicznego podmiotu

handlowego miała istotny, negatywny wpływ na rodzimą sieć handlową i produkcyjną nie

tylko miasta Kłodzka ale i powiatu. Obserwujemy systematyczny proces likwidacji wielu

małych sklepów detalicznych. Zmniejszenie zatrudnienia w sklepach wieloosobowych.

Pogarsza się sytuacja finansowa wielu podmiotów gospodarczych. Wielu przedsiębiorców

znacznym wysiłkiem finansowym podjęło proces modernizacji swoich placówek

handlowych czy produkcyjnych. Oceniamy, że na przestrzeni ostatniego okresu w wyniku

wejścia na rynek kłodzki handlowej firmy zagranicznej pracę straciło 250 do 300 osób.

Wejście kolejnego operatora tę sytuację zdecydowanie pogorszy. Rada Izby wnioskuje do

władz miasta Kłodzka, Pana Burmistrza, wszystkich radnych o podjęcie takich działań
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organizacyjnych i prawnych, które uniemożliwiłyby wejście kolejnego supermarketu do

Kłodzka.

Za Radę Izby Przemysłowo Handlowej Ziemi Kłodzkiej

Prezes Izby

                                                                       Mieczysław Bromboszcz 

W trakcie dalszej dyskusji nad powyższym projektem uchwały radny Pan Z. Duda uznał,

iż  nie zamyka on żadnej drogi, ani nie nakazuje wielkiej rewolucji w prawie

przestrzennym, natomiast otwiera drogę kupcom do częściowego zablokowania, bo jeśli

w danym dniu wpłynie do urzędu oświadczenie inwestycyjne, wówczas powstanie

problem, na razie takiego oświadczenia nie ma, więc uchwałę można podjąć, która nie

niesie za sobą żadnych skutków prawnych. 

Radny Pan Adam Kwas wyraził, iż ma mieszane uczucia co do zasadności podjęcia

powyższej uchwały. Nie można bowiem poprzestać na samym bojkotowaniu wyższej

formy organizacyjnej handlu tylko dlatego, że mamy w mieście drobnych kupców, którzy

ciągle stanowią element niezorganizowany. Jednak z pewnością warto zacząć pracować

nad koncepcją  przestrzennego rozwoju miasta. 

Pan Przewodniczący H. Urbanowski podczas tej dyskusji pragnąłby się dowiedzieć

czy podjęta uchwała będzie zgodna z wszelkimi procedurami prawnymi.  

Pani Danuta Jończyk – radca prawny urzędu poinformowała, iż już na poprzedniej

sesji prezentowała rozstrzygnięcie Regionalnej Izby Obrachunkowej w którym orzeczono,

że podstawa prawna, którą powołano w uchwale nie może stanowić podstawy do podjęcia

tej treści uchwały. Rada nie jest umocowana prawnie do podjęcia takiej uchwały.

Kompetencje burmistrza jeżeli chodzi o zadania wynikające z ustawy o planowaniu i

zagospodarowaniu przestrzennym wynikają z ustawy, również z ustawy tej  wynikają

kompetencje Rady. Tak więc z rozstrzygnięcia przedstawionego na poprzedniej sesji

wynikało, że RIO stwierdziła nieważność uchwały zawierającą istotne naruszenie prawa

przy podjęciu identycznej uchwały. 

Radny Pan Grzegorz Muskała stwierdził, iż podobny problem co radni kłodzcy

mają posłowie RP. Otóż Pan Poseł A. Lepper wniósł projekt ustawy regulujący kwestie

budowy dużych sklepów i o ich lokalizacji będą mogły decydować samorządy gminne i

wojewódzkie. Obrońcy ustawy twierdzą, że podobne regulacje stosuje się w innych

krajach, aby przeciwdziałać monopolizacji handlu przez duże sieci. Przeciwnicy natomiast

uważają, ze nowa ustawa będzie łamać konstytucję. Zatem Samoobrona RP chce

ograniczenia budowy obiektów wielkopowierzchniowych natomiast Platforma
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Obywatelska, wręcz przeciwnie, che tę ustawę zaskarżyć do Trybunału Konstytucyjnego,

że jest niezgodna z konstytucję RP.

Radna Pani Celina Włodarczyk w wyniku powstałych wątpliwości odczytała

zapisy ustawy o samorządzie gminnym: art. 18 ust. 1. Do właściwości rady gminy należą

wszelkie sprawy pozostające w zakresie działania gminy o ile ustawy nie stanowią

inaczej. Ust. 2 Do wyłącznej właściwości rady gminy należy punkt 5) uchwalanie studium

uwarunkowań

 i kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy oraz miejscowych planów

zagospodarowania przestrzennego. Ustawa z dnia 27 marca 2003 roku o planowaniu

i zagospodarowaniu przestrzennym, w art. 17 mówi, że wójt, burmistrz bądź prezydent

miasta po podjęciu przez radę gminy uchwały o przystąpieniu do sporządzenia

miejscowego planu kolejno wskazuje  jakie czynności jest  zobowiązany uczynić, art. 19

w ust. 1 mówi: jeżeli rada gminy stwierdzi konieczność dokonania zmian

w przedstawionym do uchwalenia projekcie planu miejscowego w tym także w wyniku

uwzględnienia uwag do projektu planu czynności

o których mowa w art. 17 ponawia się w zakresie niezbędnym do dokonania tych zmian.

Art. 20 mówi, że plan miejscowy uchwala rada gminy po stwierdzeniu jego zgodności

z ustaleniami studium rozstrzygając jednocześnie o sposobie rozpatrzenia uwag do

projektu planu oraz o sposobie realizacji zapisanych w planie inwestycji z zakresu

infrastruktury technicznej, które należą do zadań własnych gminy oraz zasadach ich

finansowania zgodnie z przepisami o finansach  publicznych. Po przedstawieniu

powyższych zapisów ustawowych Pani radna dodała, iż w tym momencie już nikt

z radnych nie powinien mieć wątpliwości, że uchwała którą dziś podejmiemy nie jest

uchwałą wiążącą. To nie jest przystąpienie od jutra do zmiany w planie

zagospodarowania przestrzennego, jest to po prostu wymuszenie pewnych działań, które

od miesiąca nie zostały zrealizowane.

Wiceprzewodniczący Pan Maciej Awiżeń stwierdził, iż jest tak, że sprawy lokalne

trochę się różnią od spraw ogólnopolskich. Podobnie jak rada miasta ma prawo nie chcieć

na swoim terenie kopalni odkrywkowej to nie oznacza, że mamy wprowadzić taki zakaz

w całej Polsce. 

Pani Danuta Jończyk odnosząc się do wypowiedzi Pani radnej C. Włodarczyk

potwierdziła, że to co odczytała jest jasne i oczywiste. Tylko projekt uchwały nie dotyczy

zmian w planach zagospodarowania, ani  studium uwarunkowań, jest to zupełnie inna

uchwała. 

Radny Pan Stanisław Ferenc stwierdził, iż należy brać pod uwagę interes miasta,

oraz to aby uchwały Rady nie naruszały przede wszystkim Konstytucji.  Pana radnego

najbardziej interesuje skutek finansowy podjęcia tej uchwały. 
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Zastępca Burmistrza Pan Ryszard Wójcik zapytał czego oczekuje Rada od

Burmistrza po podjęciu tej uchwały.

Radna Pani Celina Włodarczyk odczytała treść projektu uchwały w sprawie

ustanowienia kierunku działania Burmistrza Miasta Kłodzka w zakresie przystąpienia do

zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego terenu przemysłowo –

składowego w Kłodzku w rejonie ulic: Piłsudskiego, Noworudzkiej i Półwiejskiej

uchwalonego uchwałą Rady Miejskiej w Kłodzku Nr XIX/106/99 z dnia

21 października 1999r.

Na podstawie art. 18 ust. 2 pkt 2 ustawy z dnia 8 marca 1990r. o samorządzie
gminnym (tekst jednolity Dz. U. z 2001r., Nr 142, poz. 1591 z późn. zm.)1 Rada Miejska
Kłodzku uchwala co następuje:

§ 1

Zobowiązuje się Burmistrza Miasta Kłodzka do opracowania i przedłożenia Radzie
Miejskiej w Kłodzku w terminie 30 dni od dnia podjęcia niniejszej uchwały projektu
uchwały
w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania
przestrzennego terenu przemysłowo – składowego w Kłodzku w rejonie ulic: Piłsudskiego,
Noworudzkiej i Półwiejskiej poprzez wprowadzenie zapisu o treści:
W granicach planu miejscowego zakazuje się realizacji:
1. obiektów budowlanych o znaczącym oddziaływaniu na środowisko i zdrowie ludzi,
2. obiektów  handlowych o powierzchni sprzedaży powyżej 500m2.

§ 2

Wykonanie uchwały powierza się Burmistrzowi Miasta Kłodzka.

§ 3

 Uchwała wchodzi  w życie z dniem podjęcia.

W uzasadnieniu do powyższego projektu uchwały autorzy podają, iż jest to propozycja

polegająca na wprowadzeniu zmiany jaką dokonano w dniu 25 stycznia br przyjmując

plan zagospodarowania przestrzennego obszaru położonego w północno – zachodniej

części miasta Kłodzka przy ul. Zajęczej. Te dwa punkty są dokładnie i na żywo przepisane

z poprzedniego planu. Natomiast rejon, który obejmuje proponowana zmiana jest

rozgraniczony od rejonu, który już uchwalono tylko jezdnią tj. ul. Noworudzką - czyli

będzie to przy okazji ujednolicenie zagospodarowania tamtej części miasta.

Pan Burmistrz R. Wójcik stwierdził, iż w wykonaniu tej uchwały burmistrz ma

przygotować projekt uchwały o przystąpieniu do zmiany planu. 

Radny Pan Zdzisław Duda poprosił Panią skarbnik, aby przedstawiła jakie zyski

dla budżetu miasta przynosi funkcjonowanie w Kłodzku firmy LECLERC. 
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Przewodniczący Pan Henryk Urbanowski uznał, iż odpowiedź na to pytanie może

być udzielona w punkcie sprawy różne. Radny Pan Z. Duda przystał na propozycję Pana

Przewodniczącego.

Więcej głosów w dyskusji nie stwierdzono.

Pan Przewodniczący poddał pod głosowanie projekt uchwały znajdujący się na druku

nr 71.

Głosowanie: za – 16, przeciw – 2, wstrzymało się – 2.

Uchwała została podjęta i otrzymała nr VIII/73/2007 (zał. nr 21).

14. Interpelacje i zapytania radnych. 

Głos zabrał radny Pan Tadeusz Kmiecik, przedstawił następująca interpelację:

 Rada Miasta minionej kadencji zablokowała budowę basenu. Stąd mieszkańcy

są zaniepokojeni brakiem wyraźnej wizji budowy basenu krytego w Kłodzku, a przecież

z samej natury dużego miasta powiatowego, miasta turystycznego i licznie uczącej się

w szkołach młodzieży wynika, że basen w mieście jest niezbędny. na poprzednie sesje

Rady Miasta radny Pan Grzegorz Muskała jako członek komisji poborowej poinformował,

że nasza młodzież w bardzo wielu przypadkach ma wady budowy a jako ułomne nie

nadaje się do odbycia zasadniczej służby wojskowej. Zatem wielofunkcyjne uprawianie

sportu , a zwłaszcza pływanie jest najlepszym lekarstwem na zdrowie i rozwijanie

tężyzny fizycznej młodego pokolenia. Aby zapobiec degradacji fizycznej młodzieży należy

podjąć decyzję o budowie basenu bo od tego tematu nie uciekniemy. Czujemy na sobie

oddech 5 000 mieszkańców miasta, którzy podpisali się pod petycją budowy basenu.

Uważam, że budowa basenu powinna być priorytetem w działaniu Rady Miasta i Pana

Burmistrza w tej sytuacji proszę Pana Burmistrza o przybliżenie nam lokalizacji, terminu

i koncepcji basenu. Myślę, że jest okazja aby sięgnąć po fundusze unijne w ramach EURO

2012, które na pewno wpłyną do naszego województwa jako współorganizatorów.

Radna Pani Teresa Ludwin ponawia pytanie do Pana Przewodniczącego o termin

zorganizowania szkolenia dla radnych.

Pan Przewodniczący poinformował, iż  szkolenie skierowane do radnych odbędzie

się  w miesiącu maju (po 18 maja ), poprowadzi je Pani Lucyna Hanus – pracownik

Regionalnej Izby Obrachunkowej.

Radny Pan Zygmunt Żerkowski w imieniu mieszkańców zapytał o to, kiedy będą

mogli wykupić mieszkania na osiedlu im. Warszawy Centrum i na ul. Korytowskiej,

interesuje ich wykup mieszkań z bonifikatą. 

Wiceprzewodniczący Rady Pan Maciej Awiżeń zapytał o to, co spowodowało zaoranie

łąk w obrębie Zagórza.

Pan Burmistrz Bogusław Szpytma w odpowiedzi na interpelację radnego Pana

Tadeusza Kmiecika poinformował, iż nie rezygnuje się z budowy basenu. Strategia

Burmistrza jest taka, aby w pierwszej kolejności zainteresować inwestorów. Lokalizacja
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możliwa jest przy ul. Noworudzkiej, lub też park za Szkołą Podstawową nr 3. W tej chwili

trwają prace nad przygotowaniem  oferty inwestycyjnej. Burmistrzowie Pan W.

Krzelowski i R. Wójcik mają bardzo dobrą perspektywę przyszkolnych ośrodków sportu,

aby każda szkoła specjalizowała się w określonej dziedzinie sportu. Zaproponowali

lodowisko kryte, tor wrotkarski i boisko trawiaste przy Szkole Podstawowej nr 6.

Odnośnie sprzedaży lokali z bonifikatą, w rejonie ulic Korytowskiej i osiedla im.

Warszawy Centrum – Pan Burmistrz poinformował, iż są one wybudowane po 1990r.

a obowiązująca uchwała Rady Miejskiej nie daje możliwości sprzedaży tych mieszkań

z bonifikatą, zatem w gestii radnych leży zmiana przedmiotowej uchwały.

Burmistrz Pan Ryszard Wójcik poinformował, iż tereny zaorane, są własnością

Agencji Rolnej Skarbu Państwa, które wydzierżawiono. Zatem wykonane tam prace nie

zależą od urzędu i nie ma możliwości respektowania od właściciela formy użytkowania

terenu. Nie mniej jednak rozważa się możliwość wykupienia tych terenów przez urząd

miasta. 

Radny Pan Zdzisław Duda poruszył problem poboru opłat za wodę, Pan radny

uważa, że winny się tym zajmować  wyłącznie wodociągi kłodzkie.

Radny Pan Stanisław Ferenc podziękował przewodniczącemu Komisji Gospodarki

Komunalnej za podjęcie tematu drzewostanu na terenie miasta Kłodzka. Ponadto radny

zapytał o to, co dzieje się ze ściętymi drzewami.

Radny Pan Grzegorz Muskała zwrócił się z zapytaniem do Pana Burmistrza

o osiedle Kruczkowskiego, bowiem stwierdza totalnie złe opracowanie architektoniczne

tego terenu. 

Zastępca Burmistrza Pan Ryszard Wójcik ustosunkowując się do pytania radnego

Dudy wyjaśnił, iż w związku ze zmianą przepisów, które miały miejsce pod koniec 2006

roku nastąpiły pewne działania w Wodociągach Kłodzkich, które zaowocowały

wypowiedzeniem umów  wszystkim dotychczasowym odbiorcom wody. Sytuacja zaczęła

się komplikować w momencie kiedy okazało się, że wspólnoty nie mają własnych

wodomierzy. W związku z powstałym problemem odbyła się narada z udziałem

dyrektorów ZAMG i Wodociągów Kłodzkich. W  rezultacie ustalono, iż pod koniec

I kwartału 2007 sprawa będzie rozwiązana. Skoro jednak Pan radny Duda sygnalizuje

problem, burmistrzowie będą interweniować w tej sprawie. 

W temacie drzewostanu Pan Burmistrz wyjaśnił, iż zieleń w mieście jest sytuacją

bardzo skomplikowaną, na skutek pewnych sytuacji drzewa puszczono na żywioł, rozrosły

się znacznie, a teraz na wskutek braku pokarmu zaczynają usychać. Zatem zachodzi

konieczność dokonywania wycinki. Usługę tą wykonują  różne firmy, miasto zadanie

wykonuje bardzo rzadko. Natomiast w trakcie wycinki drzew na twierdzy zgromadzono

bardzo dużo materiału, który przekazano do OPS-u. 
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Odnośnie osiedla Kruczkowskiego Pan Burmistrz poinformował, iż w pierwotnej

koncepcji umiastowienia osiedla miał tam powstać rynek, piętrowe kamieniczki, a to co

stworzono jest kuriozum nie tylko  pod względem prawnym. 

15. Wnioski i oświadczenia radnych. 

Radny Pan Adam Kwas  w imieniu Komisji Zdrowia, Pomocy Społecznej, Sportu i

Turystyki przedstawił następujący wniosek:

W n i o s e k 

Wnoszę, w imieniu Komisji III Rady Miejskiej w Kłodzku o zabezpieczenie kwoty 50 tys.

złotych na wypoczynek letni w formie zgrupowań i obozów sportowych oraz zajęć dla

młodzieży pozostającej w mieście – dla dzieci i młodzieży zrzeszonej w klubach

sportowych oraz uczniowskich klubach sportowych na terenie Kłodzka.

U  z  a  s  a  d  n  i  e  n  i  e

Wniosek naszej Komisji z grudnia ub. roku, o zwiększenie budżetu w dziale sport i kultura

fizyczna – dotacje dla organizacji klubów i stowarzyszeń sportowych – o kwotę 250 000

zł.  został załatwiony jedynie w części – Komisja Budżetowa Rady Miejskiej oraz

Burmistrz ustalili ostatecznie w projekcie budżetu kwotę na dotacje dla stowarzyszeń

kultury fizycznej i sportu na rok bieżący na 370 tys. złotych. Taką też kwotę uchwaliła

Rada w budżecie na rok bieżący.W lutym został rozpisany przez Burmistrza konkurs na

realizację zadań z zakresu kultury fizycznej i sportu, który nie uwzględniał

dofinansowania wnioskowanych przez Komisję III zadań, tj.: nauki pływania,

doposażenia uczniowskich klubów sportowych w sprzęt sportowy oraz organizacji obozów

letnich i zgrupowań przez uczniowskie kluby sportowe. Dotychczas nie wiemy, czy można

pozyskać na dofinansowanie wypoczynku letniego środki zewnętrzne, mimo, że jeszcze

w styczniu 2007 roku wnioskowaliśmy o rozpoznanie możliwości pozyskania środków na

dofinansowanie wypoczynku w formie „sportowych wakacji” ze środków Ministerstwa

Sportu.

Komisja uznała wspomniane wyżej zadania za priorytetowe dla rozwoju sportu w naszym

mieście. Chcemy przypomnieć, że z informacji Ministerstwa Sportu i Szkolnego Związku

Sportowego wynika, że na 2 889 sklasyfikowanych klubów we współzawodnictwie dzieci

i młodzieży z całego kraju znalazły się tylko dwa kłodzkie kluby: UKS „Szóstka”

sklasyfikowana na 2448 miejscu, a UKS „Znicz” na tej liście zajmuje jeszcze dalsze

miejsce. Jest to sytuacja skandaliczna, nie mająca precedensu w Kraju, gdzie

prawie tysiąc gmin, w większości małych i bez porównania mniej zasobnych, stać na

osiąganie wyników lepszych niż nasze trzydziestotysięczne miasto, ze zdolną młodzieżą –

także tą, dojeżdżającą do szkół kłodzkich z całego powiatu, ofiarnymi wychowawcami

i trenerami oraz wielkimi tradycjami sportowymi na przestrzeni sześćdziesięciolecia.
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Kłodzko, będące w pierwszej dwusetce samorządów jeśli chodzi o dochody w przeliczeniu

na jednego mieszkańca, powinno odzyskać przyzwoitą pozycję we współzawodnictwie

sportowym młodzieży szkolnej – odpowiednią do potencjału gospodarczego oraz liczby

ludności; winno również zadbać o bazę sportową i godziwe warunki nauki i wypoczynku

nie tylko młodego pokolenia.

W związku z tym ponawiamy wniosek o pilne zajęcie się wypoczynkiem letnim młodzieży

aktywnej sportowo. Podyktowane jest to również faktem, iż na wypoczynek

wakacyjny pozostało w budżecie Miasta jedynie 85 000 złotych, co jak na

możliwości naszego samorządu jest sumą śmiesznie małą. 

Przypomnieć należy, iż organizacja obozów i zgrupowań jest sprawą nie cierpiącą zwłoki,

w związku z tym, iż nadchodzi sezon letni, a wiadomo nam, że przynajmniej trzy

uczniowskie kluby sportowe planują i posiadają możliwości zrealizowania takich

zgrupowań. Uważamy także iż niezbędne jest zorganizowanie systematycznych zajęć

w Kłodzku przez cały okres wakacji dla młodzieży nie wyjeżdżającej z miasta.

Nadmieniamy, że pozostałe dwa zadania wspomniane wyżej, tj. nauka pływania oraz

doposażenie UKS-ów w sprzęt sportowy winno być priorytetem na rok bieżący,

zwłaszcza, że w powyższej sprawie nie ma wśród Radnych ani pracowników Urzędu

Miasta żadnych kontrowersji. Ich realizacja będzie testem wiarygodności władz Gminy

Miejskiej Kłodzko i pierwszym krokiem w stronę przywrócenia świetności kłodzkiemu

sportowi.

Kolejnym naszym wnioskiem jest potrzeba nagrodzenia zasłużonych działaczy kultury

fizycznej, trenerów i nauczycieli nagrodami z okazji Dnia Działacza Kultury Fizycznej,

który przypada na 1 czerwca tego roku. 

W imieniu Komisji III
Rady Miasta Kłodzka 
Przewodnicząca Celina Włodarczyk

Radna Pani Celina Włodarczyk w nawiązaniu do powyższego wniosku prosi

o wyjaśnienie następującej kwestii: w roku 2006 w dziale 851 czyli przeciwdziałanie

alkoholizmowi i zapobieganie narkomani nie wykorzystano w roku ubiegłym kwoty

38 803zł. Zgodnie z rozpisaniem w tabeli w dziale 851 wg Pani radnej ta kwota stanowiła

nie zrealizowanie zadań w ramach wypoczynku letniego. Jak to się dzieje, że są środki

dla konkretnych adresatów, są boje o podział tych środków, a mimo wszystko na koniec

roku obrachunkowego i po zakończeniu nowego kwartału Rada dowiaduje się, że tyle

środków zostało nie wydanych.

Pani Henryka Popiel Skarbnik Gminy Miejskiej wyjaśniła, iż jeżeli chodzi o nie

wydatkowanie środków w dziale 851 są to bardzo szczegółowe informacje i Państwo radni

dopiero je otrzymają, gdyż prowadzi to osoba odpowiedzialna merytorycznie właśnie za
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ten fundusz. Odpowiedź zostanie udzielona na piśmie bowiem jest to bardzo szczegółowa

informacja.

16. Sprawy różne.

Głos zabrał Burmistrz Pan Witold Krzelowski. Wyjaśnił skąd wzięły się pewne

nieścisłości co do samego programu obchodów uroczystości 3 Maja. Otóż wynikają one

z pewnych, różnych koncepcji i zamysłów jakie miał Pan Burmistrz. M.in. chodziło

o ożywienie osiedla Kruczkowskiego i przeniesienie całych obchodów na błoniach

znajdujących się na osiedlu. Natrafiono jednak na pewne trudności techniczne, bo nie ma

tam masztu i pojawił się  kłopot z przeprowadzeniem ceremoniału uroczystości

państwowych jak również kłopot ze złożeniem kwiatów – o co wnosiły stowarzyszenia

kombatantów. Dlatego też dopracowano się  pewnego konsensusu i stąd zmiany, które

pojawiły się na wywieszonych plakatach. 

Uroczystość rozpocznie się o godz. 1100 w Parafii Podwyższenia Krzyża Św. z udziałem

zespołu Concerto Glacensis i  uczniów Kłodzkiej Szkoły Przedsiębiorczości a także

Kompanii Honorowej Wojska Polskiego 22 Brygady Sudeckiej i pocztów sztandarowych po

czym nastąpi przemarsz ulicami Wyszyńskiego, Jana Pawła II, Wojska Polskiego

i Zawiszy Czarnego pod Pomnik Żołnierza Polskiego gdzie odbędzie się część państwowa

z wciągnięciem flagi na maszt, przemówieniami oficjeli i złożeniem kwiatów pod

pomnikiem Żołnierza Polskiego. 

Szczegółowy program znajduje się w Biuletynie Informacji Państwowej.

Wiceprzewodniczący Pan Maciej Awiżeń odczytał List Otwarty Kombatantów RP

(zał. nr  22).

Pan Przewodniczący Henryk Urbanowski przypomniał wszystkim radnym

o obowiązku złożenia oświadczeń o stanie majątkowym. Poprosił również radnych

o dostarczenie do Biura Rady zdjęć.

Kolejne komunikaty dotyczyły:

- pisma z Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego dot. zwrotu akt administracyjnych

sprawie ZAMG,

- zawarcia związku małżeńskiego Starosty Kłodzkiej Pani Moniki Podjackiej z Panem

Rafałem Wielichowskim w związku z powyższym od tego momentu posługuje się nowym

nazwiskiem: Wielichowska,

- protokołu Rady Konsultacyjno - Naukowej z posiedzenia rady.

- udziału radnych w Olimpiadzie Przedszkolaków.

Radny Pan Zdzisław Duda w imieniu Pani Martyny Stępniak złożył podziękowania dla

Pana Burmistrza Witolda Krzelowskiego, Komendanta Straży Miejskiej oraz wszystkich

funkcjonariuszy za udzieloną jej pomoc.
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Radna Pani Celina Włodarczyk stwierdziła, iż do dnia dzisiejszego nie przedłożono

jeszcze Radzie Miejskiej Wieloletniego Planu Inwestycyjnego, który od miesiąca grudnia

nie był uaktualniany. Padły obietnice, że będziemy w naszym mieście pracować w oparciu

o plan społeczno – gospodarczy, takiego planu (nawet jego zarysów), również do dnia

dzisiejszego nie otrzymano. 

Radny Pan Stanisław Ferenc poinformował, iż uczestniczył z kilkoma radnymi

w zebraniu wspólnot mieszkaniowych, jednak z przykrością stwierdził, iż nie było

przedstawicieli zarządzających.  W takiej sytuacji radni nie mieli możliwości udzielenia

odpowiedzi na wszystkie pytania członków wspólnot. 

Radna Pani Zdzisława Górska podziękowała Panu Burmistrzowi Wójcikowi za

doprowadzenie do naprawy ul. Skośnej oraz za przeczyszczenie studzienki na

ul. Wiejskiej. 

Radna Pani Teresa Ludwin podziękowała za utworzenie zespołu do spraw

studium komunikacyjnego celem rozwiązywania problemów komunikacyjnych w mieście.

Pani radna prosi, aby informacja natrafiła do większej rzeszy mieszkańców.

Trafiła do skrzynek radnych prośba mamy dziecka niepełnosprawnego dot.

dofinansowania obozu rehabilitacyjnego – Pani Teresa Ludwin potwierdziła ciężką

sytuację finansową i zdrowotną tej rodziny. 

Radny Pan Zygmunt Żerkowski poinformował,  iż podczas spotkania członków

wspólnot mieszkaniowych radny spotkał się z krytycznymi uwagami pod adresem rady

miejskiej, burmistrza i ZAMG. Pan radny uważa, że relacje te muszą ulec poprawie, np.

poprzez spotkania na Komisjach Gospodarki Komunalnej, ponadto radny sugeruje pomoc

w wydziału promocji miasta np. ogłaszając konkurs na najbardziej zadbaną wspólnotę.

Pan rady namawia Prezesa ZAMG i Burmistrza do współpracy ze wspólnotami.

Burmistrz Pan Bogusław Szpytma przyznał, iż niezmiernie przykro zabrzmiał dla

niego wydźwięk listu Pana płk Koreckiego.  Burmistrz z ogromnym szacunkiem podchodzi

do tradycji i szczególnie do osób, które miały tak duży udział w fakcie, że możemy dzisiaj

żyć, rządzić się  i oddychać wolnością. Zamierzenie było zupełnie inne. Pan Burmistrz

zamierzał pokazać  właśnie tych ludzi i tę uroczystość. Osiedle jest największą dzielnicą

Kłodzka jest trochę jednak taką sypialnią, gdzie nic się nie dzieje i intencją Burmistrza

było pokazanie w całym mieście tej uroczystości. Program jest bogaty i schodząc do

pomnika Żołnierza Polskiego, gdzie zostanie oddana cześć tym, dzięki którym mamy

również wolne Kłodzko to będzie godne miejsce i czas. Pan Burmistrz przeprosił tych,

którzy przyzwyczaili się do pewnych form. W tym roku już wspólnie z Panem Koreckim

wypracuje się wspólny model obchodów święta 3 maja w przyszłym roku.

Odnośnie Wieloletniego Planu Inwestycyjnego będzie on gotowy w miesiącu czerwcu.

W przypadku spotkania ze wspólnotami mieszkaniowymi doszło do pewnego

nieporozumienia, otóż Pan Portkowski był chory bowiem nie wstawił się na sprawę
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związaną z miastem, dlatego też Burmistrz nie spodziewał się, że spotkanie dojdzie do

skutku. Błąd jednak zostanie naprawiony, zorganizuje się spotkanie ze wspólnotami. 

Natomiast konkurs na najładniejsze podwórko już istnieje, poczynia się starania

o dostawy grysu dla mieszkańców oraz o rozsady na balkony.

W sprawach różnych głos zabrał mieszkaniec Kłodzka Pan Stanisław Nowak.

Uznał, iż obchody święta 3 Maja mogą w części odbywać się w kościele. 

17. Zakończenie sesji.

Po wyczerpaniu wszystkich punktów porządku obrad Przewodniczący Rady Pan

Henryk Urbanowski zamknął VIII sesję Rady Miejskiej mówiąc: „Zamykam VIII sesję

Rady Miejskiej  w Kłodzku”. 

Zakończenie sesji nastąpiło o godz. 1750  (1200 – 1750).
Czas trwania sesji  5 godz. 40  min. 

Protokół sporządziła: Barbara Gargasz

      …...........................

Przewodniczący Rady Miejskiej w Kłodzku

     Henryk Urbanowski
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